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Zápis z 11. jednání pléna AS FPE volebního období 2022–2023  

 

Termín konání: 12. 4. 2023 

Místo a čas konání: Veleslavínova 42, VC 308, od 14.00 do 16.30 hodin 

Prezence AS FPE – viz tabulku hlasování  

Přítomno: 14 členů Omluveni z celého jednání: 6  Neomluven: 1 

 

AS FPE byl v době aklamačních jednání usnášeníschopný. 

 

Hosté: děkan doc. RNDr. Pavel Mentlík, Ph.D., proděkanka Dr. phil. Michaela Voltrová, 

proděkan doc. Ladislav Čepička, Ph.D., Mgr. Jan Krotký, Ph.D. (online), tajemník Ing. Pavel 

Mičke (online) 

 

Omluveni: dr. Daniela Benešová, doc. Helena Chýlová, dr. Pavel Masopust, dr. Lucie 

Rohlíková, dr. Vladimír Sirotek, Tereza Tomanová 

 

Neomluven: Bc. Matěj Brzica 

 

Program jednání:  

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

3. Volba nového zástupce akademických pracovníků v předsednictvu AS FPE 

4. Výroční zpráva o hospodaření fakulty za rok 2022 

5. PRSZ na rok 2023 

6. Reakce PS na usnesení AS FPE z minulého zasedání 

7. Různé: 

• Informace z vedení FPE 

• Informace z AS ZČU 

• Informace ze studentské kurie AS FPE 

• Další informace (volba děkana, setkání zástupců AS pedagogických fakult) 

 

Průběh jednání 

 

Předseda senátu dr. J. Stočes zahájil jednání AS FPE, uvítal přítomné senátory a zástupce 

vedení fakulty. Tlumočil omluvu nepřítomných senátorů a přivítal novou senátorku z řad 

akademických pracovníků dr. Ivu Traxmandlovou, která převzala mandát po dr. Tomáši 

Jakešovi. Skrutátory pro toto zasedání AS FPE byli jmenováni dr. V. Stacke a Bc. V. Vrbová. 

 

 

1. Schválení programu 

 

Program byl schválen v nezměněné podobě.  

 

Akademický senát 
Fakulta pedagogická 

Západočeská univerzita v Plzni  
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Usnesení 1: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený program svého 11. zasedání. 

 

Aklamační hlasování 1 (o programu 11. jednání pléna AS FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 

 pro: 14 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

 Závěr z hlasování: Program jednání byl schválen. 

 

 

2. Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Dr. J. Stočes konstatoval, že k zápisu z minulého jednání AS FPE nebyly zaslány žádné 

připomínky. Zápis je zveřejněn na webu fakulty.  

 

Usnesení 2: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený zápis ze svého 10. zasedání, 

uskutečněného dne 8. března 2023.  

 

Aklamační hlasování 2 (schválení zápisu z minulého jednání)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 

 pro: 13 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 1 

  Závěr z hlasování: Zápis byl schválen. 

 

 

3. Tajná volba zástupce volebního celku akademických pracovníků v předsednictvu 

AS 

 

Předseda senátu informoval přítomné, že je třeba zvolit nového zástupce volebního celku 

akademických pracovníků do předsednictva AS na místo dr. Tomáše Jakeše, který ukončil na 

FPE pracovní poměr. Do volební komise byli navrženi dr. Š. Káňová, Mgr. P. Kalistová 

a P. Breit. 

 

Aklamační hlasování 3 (o volbě členů komise pro volbu nového člena předsednictva AS FPE)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 

 pro: 11 členů, proti: 0 členů, zdrželi se: 3 

  Závěr z hlasování: Členy volební komise byli zvoleni dr. Š. Káňová, Mgr. P. Kalistová 

a P. Breit. 

 

Předseda senátu vyzval přítomné k podání návrhů na nového člena předsednictva AS FPE. Byly 

navrženy dr. Š. Káňová, Mgr. P. Kalistová a dr. I. Traxmandlová (dr. Káňová však kandidaturu 

odmítla). 

V době přípravy hlasovacích lístků bylo přistoupeno k projednání bodu 4 dle programu. 

 

 

Vzhledem k tomu, že Mgr. P. Kalistová byla navržena jako kandidátka na novou členku 

předsednictva, a nemůže tedy být členkou volební komise, byl na její místo v komisi navržen 

dr. V.  Stacke.  

 

Aklamační hlasování 5 (o volbě dr. V. Stackeho do komise pro volbu člena předsednictva AS 

FPE) 

Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 



Zápis z 11. jednání pléna AS FPE   12. 4. 2023  
 

3 
 

 pro: 13 členů, proti: 0 členů, zdržel se: 1 

  Závěr z hlasování: Dr. V. Stacke byl zvolen členem volební komise pro volbu člena 

do předsednictva AS. 

 

Předseda senátu vyhlásil tajnou volbu nové členky do předsednictva AS FPE. Vlastní volbu 

řídila uvedená volební komise.   

 

Tajné hlasování (o volbě zástupce akademických pracovníků do předsednictva AS FPE) 

Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 8 členů volebního celku akademických 

pracovníků, 5 členů nepřítomno 

 Mgr. P. Kalistová získala 6 hlasů, dr. I. Traxmandlová získala 2 hlasy, žádný hlasovací 

lístek nebyl neplatný.  

  Závěr z hlasování: Zástupkyní akademických pracovníků v předsednictvu AS FPE 

byla zvolena Mgr. Petra Kalistová. 

 

 

4. Zpráva o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022 

 

Ing. P. Mičke podrobně okomentoval předloženou Zprávu o hospodaření za rok 2022. 

Konstatoval, že má stejnou strukturu jako v předchozích letech; součástí zprávy je i grafické 

znázornění podílu jednotlivých finančních prostředků na celkových zdrojích – největší podíl 

mají prostředky od MŠMT (příspěvek na vzdělávací činnost), ukazatel P, dotace na dlouhodobý 

koncepční rozvoj výzkumné organizace, zdroje získané v souvislosti s projektovou činností a 

vlastní příjmy fakulty. Významnou část vlastních příjmů fakulty tvoří příjmy z CŽV. Největší 

podíl na celkových nákladech mají mzdové náklady a s nimi spojené zákonné odvody. Objem 

prostředků vynaložených na mzdy meziročně vzrostl. 

Okomentoval rovněž hospodaření jednotlivých kateder (resp. středisek), všechna pracoviště 

fakulty skončila v loňském roce s kladným výsledkem.  

Ing Mičke dále informoval o realizaci projektů (SGS, SVK, GAČR, TAČR, INSPIRE) a 

upozornil na důležitost jejich podávání. V souvislosti s podporou projektů GRAK a BAMAPE 

uvedl, že vzhledem k tomu, že se některým řešitelům nepodařilo splnit všechny plánované 

výstupy za rok 2022, byla část finančních prostředků převedena do dalšího roku a v případě 

splnění plánovaných výstupů budou tyto finanční prostředky vyplaceny v roce 2023.  

Závěrem konstatoval, že Fakulta pedagogická zakončila rok 2022 s nezáporným hospodářským 

výsledkem. 

Předseda komise pro ekonomiku dr. Podpera uvedl, že komise předloženou zprávu 

prostudovala a po zodpovězení dotazů, které byly položeny panu tajemníkovi, k ní nemá 

k připomínky a doporučuje senátu její schválení. 

 

Usnesení 3: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle 

ust. § 27 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění Zprávu o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022. 

 

Aklamační hlasování 4 (schválení Zprávy o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 14 členů, 7 členů nepřítomno 

 pro: 14 členů, proti: 0 člen, zdrželo se: 0 

  Závěr z hlasování: Zpráva o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022 byla 

schválena. 

 



Zápis z 11. jednání pléna AS FPE   12. 4. 2023  
 

4 
 

 

5. PRSZ na rok 2023 

 

Předseda AS FPE informoval senátory o tom, že Plán realizace strategického záměru na rok 

2023 již byl důkladně představen na předchozím zasedání AS FPE. Doc. Čepička informoval 

senátory o tom, že projednání PRSZ s vedením univerzity proběhlo 29. března 2023, přičemž 

nebyly vzneseny žádné požadavky na úpravu tohoto dokumentu. Předseda senátu vyzval 

senátory k diskuzi, do níž se nikdo nepřihlásil.  

 

Usnesení 4: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. 

§  27 odst. 1 písm. h) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni na rok 2023. 

 

Aklamační hlasování 6 (o Plánu realizace strategického záměru vzdělávací činnosti a tvůrčí 

činnosti FPE ZČU v Plzni na rok 2023)  

Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 12 členů, 9 členů nepřítomno 

pro: 12 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

Závěr z hlasování: AS FPE schvaluje Plán realizace strategického záměru vzdělávací 

činnosti a tvůrčí činnosti FPE ZČU v Plzni pro rok 2023. 

 

 

6. Reakce PS na usnesení AS FPE z minulého zasedání 

 

Dr. Stočes informoval senátory AS FPE o písemném vyjádření PS ZČU k usnesení AS FPE 

z 10. zasedání. Byl dodán harmonogram všech prací souvisejících s plánovanou rekonstrukcí, 

provizorní prostory však zatím zajištěny nejsou. Následně si vzal slovo děkan FPE, který opět 

vyjádřil obavy nad harmonogramem a průběhem plánované rekonstrukce. Děkan dále 

informoval senátory, že plánovaná rekonstrukce se netýká pouze budovy na Chodském náměstí, 

ale dle nových informací také části budovy na Klatovské třídě. Situaci děkan vyhodnocuje jako 

nedobrou.  

Tajemník FPE následně informoval senátory o stavu prostor určených pro výuku v době 

rekonstrukce v ulici Sedláčkova, kde by měla probíhat výuka KNJ a pravděpodobně částečně 

CBG. Dále doplnil možné prostory pro KTV, KPG, KPS. Tajemník uvedl, že je snaha vyčlenit 

určité místnosti pouze pro KPG a KPS. Do konce dubna by měl být zpracován plán rozmístění 

jednotlivých kateder v době rekonstrukce. Tajemník upřesnil informace o záměru rekonstruovat 

také část budovy (schodiště u východu na dvůr) na Klatovské třídě. Předseda senátu se dotázal 

vedení fakulty, zda můžeme jako AS FPE nějakým způsobem pomoci. Děkan shrnul celou 

problematiku následovně: prostory pro dislokaci nejsou vyřešené, stav a průběh rekonstrukce 

neodpovídá informacím od PS, záměr rekonstrukce schodiště na Klatovské třídě bude znamenat 

dislokaci dalších dvou kateder (KVK a KMT-T).  

Dr. Stacke dále vznesl podnět k tomu, aby byl na příští na příští zasedání AS FPE opět pozván 

kvestor a ředitel PS J. Fiala; AS FPE by se měl rovněž vyjádřit k záměru rekonstrukce schodiště 

budovy na Klatovské třídě. Následně proběhla diskuze, z níž vzešel návrh usnesení:  

 

 

Usnesení 5: 



Zápis z 11. jednání pléna AS FPE   12. 4. 2023  
 

5 
 

Akademický senát FPE ZČU pověřuje předsednictvo, aby na příští zasedání senátu pozvalo 

kvestora ZČU (k otázce rekonstrukce a redislokace budovy na Chodském). 

Aklamační hlasování 7 (o pozvání nového kvestora ZČU)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 12 členů, 5 členů nepřítomno 

 pro: 12 členů, proti: 0, zdrželi se: 0 

  Závěr z hlasování: AS FPE pověřil předsednictvo pozváním nového kvestora ZČU na 

příští zasedání AS FPE. 

 

 

7. Různé 

 

a) Informace z vedení fakulty 

 

Děkan fakulty informoval senátory AS FPE o financování fakulty v souvislosti s protesty 

humanitně zaměřených fakult o vývoji financování FPE za poslední 15 let; zaměřil se 

především na dluh FPE, změnu tarifů a průměrné mzdy. Fakulta byla velmi silně 

podfinancována, teprve od roku 2017 došlo k nárůstu financí, ovšem pouze do té míry, že došlo 

k narovnání předchozího propadu. Aktuálně jsou průměrné mzdy na FPE ZČU 2. nejnižší 

v porovnání s ostatními pedagogickými fakultami v České republice. Ve srovnání s ostatními 

fakultami ZČU je průměrná mzda na FPE jedna z nejnižších, společně s FZS, FF a FST. Děkan 

dále informoval, že nízké platy jsou výsledkem dlouhodobého podfinancování FPE, 

v posledních pěti letech však neměla FPE žádnou zápornou dotaci, přičemž v rámci ZČU měla 

FPE největší meziroční nárůst přidělených finančních prostředků . V kontextu navyšujících se 

finančních zdrojů pro naši fakultu se FPE ZČU oficiálně nepřipojila k protestům humanitně 

zaměřených fakult.  

Dr. Stacke se dotázal děkana, jaká je možnost navýšení zdrojů FPE. Proběhla diskuze, ze které 

vyplynulo, že cestou k navyšování finančních zdrojů jsou nové projekty a smluvní výzkum, 

který v případě FPE v podstatě nahrazuje celoživotní vzdělávání, popř. též rozšiřování činnosti 

v Karlovarském kraji. Děkan informoval senátory, že aktuálně probíhá diskuze o zavedení tzv. 

virtuální univerzity, která by mohla akreditovat programy v Karlovarském kraji. Pan děkan dále 

informoval o tom, že v roce 2023 budou zvýšeny platové tarify pouze habilitovaným 

pracovníkům.     

 

Po roce příprav bylo na Den učitelů 28. března 2023 podepsáno Společné prohlášení fakult 

připravujících učitele a MŠMT. Ministerstvo také vyzvalo k připomínkování návrhu 

Kompetenčního rámce absolventa učitelství, fakulta připravuje odeslání připomínek.    

 

Proděkanka M. Voltrová informovala o plánovaných akcích, které se budou konat v souvislosti 

s výročím 75 let přípravy učitelů v Plzni. V současné době probíhá v budovách fakulty výstava 

informačních panelů zaměřených na činnost jednotlivých kateder. Je připravována celofakultní 

konference Proměny vzdělávání, která proběhne na FPE 15. 9. 2023. V nejbližších dnech bude 

spuštěn k průběhu oslav informační web. 

 

 

b) Informace z AS ZČU 

 

Nebyl přítomen žádný člen z AS ZČU, tudíž případné informace budou předneseny na příštím 

zasedání AS FPE. 

 

c) Informace ze studentské kurie AS FPE 
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Nebyly předloženy žádné informace ze studentské kurie AS FPE.  

 

d) Další informace 

 

Předseda senátu informoval o průběhu setkání zástupců AS pedagogických fakult, které se 

uskutečnilo 30. 3. 2023 v Hradci Králové; jedním z hlavních témat byla funkce studentského 

ombudsmana na jednotlivých fakultách a univerzitách a výměna zkušeností souvisejících se 

zavedením této funkce. Diskutovalo se také o protestech proti nízkým platům vyučujících 

humanitních a společenskovědních oborů. 

V příštím roce se setkání pravděpodobně uskuteční v Liberci.  

 

Předseda AS FPE rovněž připomněl termín podání návrhů na děkana FPE (30. 4. 2023).  

 

 

Závěrečné souhrnné usnesení: 

 

Akademický senát FPE ZČU na svém 11. zasedání dne 12. dubna 2023  

• schválil program a zápis z minulého jednání 

• zvolil novým zástupcem volebního celku akademických pracovníků v předsednictvu 

Mgr. Petru Kalistovou, 

• schválil Zprávu o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022, 

• schválil Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty 

pedagogické Západočeské univerzity v Plzni na rok 2023,  

• byl informován o reakci PS na předchozí usnesení senátu a pověřil předsednictvo 

pozváním kvestora ZČU na příští jednání AS FPE. 

Aklamační hlasování 7 (o závěrečném souhrnném usnesení)  

 Výsledek hlasování: celkem hlasovalo: 12 členů, 9 členů nepřítomno 

 pro: 12 členů, proti: 0 členů, zdrželo se: 0 členů 

Závěr z hlasování: Závěrečné souhrnné usnesení bylo schváleno.  

 

 

 

Další zasedání AS FPE by se mělo uskutečnit 10. 5. 2023, předsednictvo se sejde 29. 4. 2023 

od 17 hodin online. 

 

 

V Plzni dne 12. 4. 2023 

 

 

Zápis vyhotovili:        Schválil: 

Mgr. Martina Spěváčková, Ph.D.     PhDr. Jiří Stočes, Ph.D. 

tajemnice AS FPE       předseda AS FPE 

Michal Švec 

místopředseda AS FPE 
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Přílohy: 

Příloha 1: Hlasovací tabulka z 11. jednání pléna AS FPE 

Příloha 2: Usnesení z 11. jednání pléna AS FPE 
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Příloha 1: Hlasovací tabulka z 11. jednání pléna AS FPE 

 

 Členové AS FPE  

 

Pořadí aklamačních hlasování 

1. 2. 3. 4. 5. 6. 7. 8. 9. 10. 

Dr. Daniela Benešová  X X X X X X X X   

Doc. Helena Chýlová X X X X X X X X   

Mgr. Petra Kalistová + + 0 + + + + +   

Dr. Šárka Káňová + + 0 + + + + +   

Dr. Pavel Masopust X X X X X X X X   

Dr. Jan Mašek  + +   + + X X X X   

Dr. Milan Podpera + + + + + + + +   

Dr. Lucie Rohlíková X X X X X X X X   

Dr. Vladimír Sirotek X X X X X X X X   

Dr. Martina Spěváčková + + + + + X X X   

Dr. Václav Stacke + + + + 0 + + +   

Dr. Jiří Stočes  + + + + + + + +   

Dr. Iva Traxmandlová + 0 + + + + + +   

Petr Breit + + 0 + + + + +   

Matěj Brzica X X X   X X X X X   

Sára Kolorosová + + + + + + + +   

Mgr. Pavel Moc + + + + + + + +   

Nicole Seidlová + + + + + + + +   

Michal Švec + + + + + + + +   

Tereza Tomanová X X X   X X X X X   

Bc. Viola Vrbová + + + + + + + +   

 

 

 

 

 

 

  

+ pro 

- proti 

O zdržel se hlasování  

X nepřítomen 

N byl přítomen, ale 

hlasování se nezúčastnil 
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Příloha 2: Usnesení z 11. jednání pléna AS FPE 

 

Usnesení 1: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený program jednání svého 

11. zasedání dle navržené úpravy předsedy AS FPE. 

  

Usnesení 2: 

Akademický senát FPE ZČU v Plzni schvaluje předložený zápis ze svého 10. zasedání, 

uskutečněného dne 8. března 2023.  

 

Usnesení 3: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. § 

27 odst. 1 písm. d) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění dalších 

zákonů, v platném znění Zprávu o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022. 

Usnesení 4: 

Akademický senát Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni schvaluje podle ust. 

§ 27 odst. 1 písm. h) zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách a o změně a doplnění 

dalších zákonů, v platném znění Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí 

činnosti Fakulty pedagogické Západočeské univerzity v Plzni pro rok 2023. 

 

Usnesení 5: 

Akademický senát FPE ZČU pověřuje předsednictvo pozváním nového kvestora ZČU (k 

otázce rekonstrukce a redislokace budovy na Chodském). 

 

Závěrečné souhrnné usnesení: 

Akademický senát FPE ZČU na svém 11. zasedání dne 12. dubna 2023  

• schválil program a zápis z minulého jednání, 

• zvolil novým zástupcem volebního celku akademických pracovníků v předsednictvu 

Mgr. Petru Kalistovou, 

• schválil Zprávu o hospodaření FPE ZČU v Plzni za rok 2022, 

• schválil Plán realizace strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti Fakulty 

pedagogické Západočeské univerzity v Plzni na rok 2023,  

• byl informován o reakci PS na předchozí usnesení senátu a pověřil předsednictvo 

pozváním kvestora ZČU na příští jednání AS FPE. 

 


